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رویداد

شهروند|  کنوانسيون مبارزه با جرایم سازمان یافته 
فراملی موســوم به پالرمو باز هم نتوانســت از ایستگاه 
مجمع تشخيص مصلحت نظام عبور کند و کار بررسی 
مجدد آن به جلســه بعد موکول شد. یک عضو مجمع 
گفته که »جلسه فوق العاده برای لایحه پالرمو تشکيل 
نخواهد شــد.« غلامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع 
تشــخيص مصلحت نظام گفته که »در جلسه دیروز 
مجمع، بــه دليل این که همــه ثبت نام کنندگان برای 
اظهارنظر درباره لایحه پالرمو نتوانستند صحبت های 
خود را مطرح کنند، رأی  گيری شد و کفایت مذاکرات 
رأی نياورد.« این جلســه با حاشيه هایی نيز همراه بود 
کــه در آن واکنــش »پرویــز داوودی« دقایقی مانده 
به آغاز جلســه مجمع برای بررســی لایحه الحاق به 
کنوانســيون های بين المللــی با انعکاس رســانه ای 
مواجه شده است. داوودی در یک پسُت اینستاگرامی 
به این موضوع واکنش نشــان داده و در آن با انتشــار 
طرحی نوشته که »ما اجازه تکرار دوباره یک اشتباه را 
نمی دهيم.« موانع پيش روی لایحه پالرمو کم نيست، 
چنانچه برخی از اعضای مجمع از دریافت پيامک های 
تهدیدآميز در روزهای منتهی به آغاز بررســی لایحه 
گفته اند. »محمد صدر« ازجمله موافقان لایحه در این 
مورد گفته که »پيامک های تهدیدآميز تاثيری در رأی 
اعضای مجمع ندارد.« عضو مجمع تشخيص مصلحت 
 FATF نظام درباره تلاش های مخالفان لوایح مرتبط با
برای رد این لوایح در مجمع، اضافه کرده که »در مجمع 
هر عضوی اعم از مخالف یــا موافق حق اظهارنظر دارد 
و ما به عنوان موافقان به صــورت جدی از لوایح مذکور 
دفاع خواهيم کرد، امــا احتمال تصویب آنها در مجمع 

وجود دارد.« 
موافقان و مخالفان چه گفتند؟

با وجود طولانی شــدن بررســی پيوســتن ایران به 
FATF در مجمــع تشــخيص مصلحــت نظــام و 
نزدیک شدن به پایان فرصت ایران برای تصميم گيری 
نهایی درباره آن، بررسی ها نشــان می دهد از ۵۰ عضو 
این نهاد، هشت نفر مخالفت و چهار عضو، موافقت خود 
را با تصویب لوایح CFT و پالرمــو اعلام کرده اند. »در 
جلسه گذشــته ۱8-۱7 نفر به عنوان موافق و مخالف 
برای اظهارنظر درباره این لوایــح ثبت نام کرده اند«، به 
این ترتيب می توان گفت از ۵۰ عضو حقيقی و حقوقی 
مجمع، حدود یک ســوم موضع خود را اعلام کرده اند. 
علاوه برایــن، برخــی از اعضا طی ســال های اخير در 
گوشه کنار و به شــکل ضمنی مواضع خود را نسبت به 

این لوایح بيان کرده اند.
 نشست FATF در پاریس
 با حضور800 مقام خارجی

نشســت گروه ویژه اقدام مالــی ) FATF( از امروز 
یکشــنبه به مدت یک هفته با حضور بيــش از 8۰۰ 
مقام خارجــی در پاریــس، پایتخت فرانســه برگزار 
می شــود. تارنمای گروه ویژه اقدام مالی در گزارشــی 
دراین باره نوشت: »این نشســت در بازه زمانی بين ۱7 
تا 22 فوریه )28 بهمن تا 3 اســفند(، با حضور بيش از 
8۰۰ مقام به نمایندگی از 2۰۵ حوزه قضائی، صندوق 
بين المللی پول، ســازمان ملل متحد، بانک جهانی و 
دیگر سازمان ها برگزار می شود.« براساس این گزارش، 
مقامات شرکت کننده به بررسی بيش از 3هزار صفحه 
مطالب مربوط به مســائل مهم برای حفظ و حراست 
از یکپارچگی نظــام مالی و کمک بــه امنيت جهانی 
می پردازند. در نشست های گروه ویژه اقدام مالی مسائل 
مختلفی شامل مقررات دارایی های مجازی، تحولات در 
زمينه تامين مالی داعش، القاعده و گروه های وابسته و 
راهبردهای مخرب کشــورها، ارزیابی متقابل اقدامات 
چيــن و فنلاند، اقدامــات ایتاليا و نــروژ، تهدیدهای 

احتمالی نظام مالی و دســتور راهنمــای رویکردهای 
مبتنی بر ریسک برای متخصصان حقوقی، حسابداران 
و ارایه دهندگان خدمات شــرکتی بررسی خواهد شد. 
در نشســت های »FATF« همچنيــن گزارش هایی 
از برخی ســازمان ها ازجمله صندوق بين المللی پول، 
بانک جهانی، سازمان ملل، سازمان همکاری و توسعه 
اقتصادی، ســازمان امنيــت و همکاری اروپــا، گروه 
اگمونت متشکل از واحدهای اطلاعات مالی و یوروپل 
و غيره دریافت می شــود. کنفرانس خبری مارشــال 

بيلينگزلی، رئيس »FATF« درباره نتایج این نشست 
22 فوریه )3 اسفند( برگزار می شــود. به گزارش اداره 
کل اطلاع رســانی و ســخنگویی وزارت امور خارجه، 
بهرام قاسمی، سخنگوی وزارت امور خارجه درخصوص 
انتشــار برخی خبرها از عــدم دعوت از ایــران در این 
نشســت FATF در پاریس گفت: »ایران عضو شورای 
FATF و نيز گروه های منطقه ای وابسته به آن نيست و 
به همين دليل هيچ گاه برای شرکت در جلسات رسمی 

دوره ای این نهاد دعوت نشده است.«

»فروغ« دیگر خط قرمز نیست!
ریما محمدزاده|  هيچ وقت فکــرش را نمی کردم کار به 
جایی برسد که »علی محمد مودب« بخواهد اسم »فروغ« را 
به زبان بياورد؛ چه برسد به آن که راست راست در صداوسيما 
حاضر شود و او را ستایش کند! ماجرا به پنجشنبه برمی گردد، 
ساعت ۱9:3۰، شبکه ســه، برنامه »رادیکال3«. همزمان با 
سالگرد درگذشت فروغ فرخزاد، دکتر برج ساز، استاد دانشگاه 
با عده ای دانشجو درباره آثار ادبی و نقش فروغ فرخزاد در شعر 
معاصر گفت وگو کردند. همچنين دوربين »رادیکال 3« سراغ 
مرتضی اميری اسفندقه )شاعر( و علی محمد مؤدب )شاعر( 

رفت و درباره شخصيت و آثار فروغ فرخزاد صحبت کرد.
ایــن درحالی بود کــه فروغ پيــش از این همــواره جزو 
خط قرمزهای رسمی به حســاب می آمد. او نه در صداوسيما 
جایی داشت و نه در کتاب های درسی. درواقع نام بردن از فروغ 
فرخزاد -با آن که یکی از شــاخص ترین چهره های شعر نو  به 
حساب می آید- جُرم محسوب می شد. کار تا جایی پيش رفت 
که نام این شاعر در کتاب »شــعر شاعران ایران و جهان« هم  
حذف شد. موسی بيدج، دبير همایش شاعران ایران و جهان 
درباره دليل حذف نام فروغ گفته بود: »ایران دارای شــاعران 
برجسته ای است و ما بنا به نظر خود و شورای سياست گذاری 
از ميان شــاعران بعد از دوران نيما 2۶ شاعر را انتخاب کردیم 
که به عنوان شــاعران برتر این دوره در کتاب اول این نمایش 
معرفی کنيم که فروغ جزو این 2۶ نفر نبود. ما یک دیپلماسی 
فرهنگی داریم و یک دیپلماسی دولتی، به همين دليل نام فروغ 
فرخزاد گرچه در ميان مخاطبان شــعر شناخته شده، اما به 
دلایل مختلفی در این کتاب نيامده است.« این را بگذارید کنار 
این جمله از آقای بيدج که مترجم ادبيات عرب است: »فروغ 

فرخزاد پرمخاطب ترین شاعر ایرانی در جهان عرب است!«
اما در »رادیــکال 3« چه گذشــت؟ یکی از ســوال های 
برجسته ای که تقریبا کل برنامه حول آن چرخيد، این بود که 
»چرا جریان روشنفکری فروغ را به نفع خود مصادره کرده و 
جریان انقلاب اسلامی به او توجهی نکرده است؟« اهالی این 
برنامه ســعی کردند فروغِ جدیدی را معرفی کنند؛ فروغی 
که در ذهن هيچ کس به این شــکل به تصویر کشيده نشده. 
مرتضی اميری اسفندقه گفت:   »فروغ را پشت دیوار عصيان 
و چهارپاره هایش محبوس کرده انــد. او خودش می گوید که 
دیگر »من« منِ سابق نيســت. باید به منتقدان نقد وارد کرد 
که چرا در آثار ابتداییِ فروغ مانده اند؟ فروغ خط قرمز نيست«. 
اسفندقه با ذکر مثال هایی ادامه داد: »فروغ می گوید روی جاده 
ابدیت به سمت لحظه توحيد می رود. خودش این را می گوید. 
او از اول صداقت داشــته و گفته که من بدم و در ابتدای درک 
هســتی آلوده زمين قرار دارم. اما در ادامه مطرح کرده  نام آن 
کبوتر غمگين که از قلب ها گریخته، ایمان است.« اسفندقه 
گفت که بين شعر فروغ و شعر انقلاب قرابت هست و این شاعر 

عاقبت به خير شده.
علی محمد مــودب هــم گفت: »بــه خاطــر برخی از 
گستاخی های شعر فروغ، یک ســری از جریان ها به او توجه 
می کنند. اصلا وقتی خانم ها در شعرهایشان گستاخی دارند، 
مورد توجه قرار می گيرند.« او ادامه داد: »شــعر فروغ نگاهی 
دارد که بوی عاقبت به خيری و داشته های فرهنگی از آن به 
مشام می رسد. در شعرش از قرآن استفاده می کند و محتوای 
عدالت  خواهانه ای دارد که تظاهرات مردم در انقلاب اسلامی را 
هم نشان می دهد. این شاعر می گوید کسی می آید کسی که 
مثل هيچ کس نيست؛ و می تواند کاری کند که لامپ الله که 

سبز بود، دوباره روی آسمان مسجد مفتاحيان روشن شود.«
دکتر برج ســاز هم در »رادیکال3« گفت که فروغ به یک 
ژست در فضای مجازی تبدیل شده و ما خيلی اشتباه کرده ایم. 
او معتقد بود که منتقدان هرطور که دلشان خواسته فروغ را 
تفسير کرده اند؛ درصورتی که باید این شاعر را شناخت و بعد 
درباره اش نظــر داد.با این وضع، باید منتظر رویت شــاعران 
ممنوعه )!( دیگری در قاب صداوســيما باشيم. روزگار را چه 
دیدید، شاید ۱۰ســال بعد همين علی محمد مودب به این 
نتيجه رسيد که شاملو خيلی هم دلش با انقلاب اسلامی بوده و 

جایش در کتاب های درسی خالی است.

یادداشت

 کلیات لایحه بودجه ۹۸ 
تصویب شد

نایب رئیس کمیسیون تلفیق از تصویب کلیات 
لایحه بودجه ۹۸ کل کشور در این کمیسیون خبر 
داد. علی اصغر یوسف نژاد، نایب رئیس کمیسیون 
تلفیق بودجه 98 در گفت وگو با تسنیم، با اشاره 
به جلسه صبح روز گذشته این کمیسیون گفت: 
»در این جلســه پس از اســتماع نظر مخالفان و 
موافقان کلیات لایحه بودجه 98 در دســتور کار 
قرار گرفت.« در این جلسه از مجموع 40 نماینده 
22نفر رأی موافق، 16نفر رأی مخالف و 4نفر رأی 
ممتنع دادند و در مجموع کلیات لایحه بودجه 98 

در کمیسیون تلفیق به تصویب رسید.

 

فيلمی در فضای مجازی در روز گذشته منتشر شده 
که نشان می دهد هنگام تذکر ماموران گشت امنيت 
اخلاقی به برخی بانوان، تعدادی از شــهروندان نيز به 
محل این رویداد می آیند و با ماموران درگير می شوند؛ 
در این فيلم صدای شليک هوایی نيز به گوش می رسد. 
محل وقوع این رویداد در منطقه نارمک واقع در شرق 
تهران گزارش شده است و در این فيلم یک دقيقه ای که 
با گوشی تلفن همراه گرفته شده، شهروندی می گوید 
که در نتيجه درگيری بين برخی شهروندان با عوامل 

انتظامی، درِ خودرو ون از جا کنده می شود.

سرهنگ بابک  نمک شناس درباره جزیيات حمله 
به خودروی گشت  ارشــاد در ميدان نبوت اظهار کرد: 
»ســاعت ۱8، 2۶ بهمن 97، ماموران پليس امنيت 
اخلاقی به دو نفر از بانوان که با پوشش خود، هنجارهای 
جامعه را رعایت نکرده بودند، تذکر داد که آنها اقدام به 

جوسازی، هياهو و فحاشی نسبت به پليس کردند.«
رئيس مرکز اطلاع رســانی پليس تهــران بزرگ 
خاطرنشان کرد:   »پليس به علت اهانت و جوسازی، 
قصد انتقال آنها به مقر پليس را داشت که این افراد با 
رفتار و گفتارهای زننده خود، از دســتور پليس تمرد 

کردند و با همدســتی چند عابر، با یورش به ســمت 
خودروی پليس و شکســتن شيشه، قصد چپ کردن 
خودروی پليس را داشتند که یکی از ماموران با شليک 

تير هوایی مانع این اقدام اخلالگران شد.«
وی یادآور شد: »پليس براساس وظيفه ذاتی خود، در 
برابر رفتارها و پوشش های هنجارشکن مسئول است 
و نمی تواند نسبت به این گونه مسائل بی تفاوت باشد و 
بدون تردید ماموران، با افرادی که بخواهند از دستور 
پليس سرپيچی کنند، با اقتدار برخورد خواهد کرد و 

اسير جوسازی رسانه ها نخواهد شد.«

ماجرای شلیک هوایی گشت ارشاد در تهران چه بود؟
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سردار سرلشکر پاسدار محمدعلی جعفری، فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: »در صورتی که پاکستان 
به مسئوليت های خود در مبارزه با تروریست ها عمل نکند، جمهوری اسلامی ایران به مجازات مزدوران 
سازمان یافته توسط ســرویس های جاسوســی منطقه و فرامنطقه ای خواهد پرداخت.« او در حاشيه 
مراسم وداع با پيکرهای شهدای جنایت تروریستی سيستان وبلوچستان همچنين گفت: »همان گونه که 
رئيس جمهوری و رئيس شورای عالی امنيت ملی عنوان کردند شرایط با گذشته متفاوت بوده و دولت 

پاکستان باید نحوه برخوردش با این عناصر ضد انقلاب را تغيير دهد.«

فرمانده سپاه:   

پاکستان باید 
نحوه برخورد با 
عناصر ضد انقلاب 
را تغییر دهد
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در هـر اتاقی ، محل هـای امن 
را مشـخص کنيـد  ) مثـلًا زیر 
یـک ميـز محکـم یـا کنـار 
یا دیوارهـای مجاور  سـتونها 

 . ) نها آ

دثه
حا

چینی ها اقدامی انجام نداده اند
 بیژن زنگنه، وزیر نفت در 
تشــریح آخریــن وضع 
قرارداد توســعه فــاز ۱۱ 
گفت:  جنوبــی  پــارس 
»8۱ درصد قرارداد توسعه 
فاز ۱۱ پــارس  جنوبــی به صورت رســمی به 
سی. ان. پی. سی چين منتقل شده و مذاکراتی با 
این شرکت انجام شــده تا مشخص شود که این 
شــرکت برای اجرا چه می کند.« او تأکيد کرد با 
وجود این شرایط »این شرکت اقدامی برای توسعه 
این پروژه انجام نداده است«. او در ادامه گفت: »در 
سفری که با رئيس مجلس در هفته جاری به چين 
خواهيم داشت یکی از بحث ها و مذاکرات قرارداد 

توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی است.« 

۴۵ میلیارد دلار در جیب اغنیا! 
 سید جواد نوفرستی، 
اقتصاددان، در گفت وگو با 
ایلنا مطرح کرده:   »یارانه 
پنهان بنزین قطعا ناعادلانه 
توزیع می شــود و خواهد 
شد؛ چراکه ۵۰ درصد خانوارهایی که در شهرهای 
کوچک و روستاها زندگی می کنند، اصلا خودرو 
ندارند.« او ضمن دفاع از حذف یارانه انرژی گفته 
است: »تعرفه های برق و به کل انرژی را سوبسيدی 
نگه داشــتيم و حتی نگران افزایش قيمت آنها 
هستيم چراکه می گویيم افزایش قيمت آنها برای 
فقرا تورم ایجاد می کند؛ اما باید واقعيت را در نظر 
بگيریم. دولت ۴۵ ميليــارد دلار یارانه پنهان را به 
جيب اغنيا می ریزد. این نحــوه توزیع یارانه ها در 

ميان دهک های درآمدی بسيار ناعادلانه است.

یک گام رو به جلو
عضو  محمود صادقی،   
درباره  اميد  فراکســيون 
جزیيات طرح اصلاح قانون 
جرم سياســی گفت: »در 
این طرح تأکيد شــده که 
باید رسيدگی به جرایم سياسی علنی و با حضور 
وکيل متهم در تمامی مراحل رســيدگی باشد، 
همچنين متهم باید حق برخــورداری از وکيل 
انتخابی را داشــته باشــد و ممنوعيت بازداشت 
انفرادی قيد شــده اســت.« رئيس فراکسيون 
شفافيت و ســلامت مجلس شــورای اسلامی 
همچنين گفت: »قانون جرم سياســی در  سال 
۱39۵ به تصویب مجلس نهم رسيد که یک گام رو 
به جلو بود و توانست بسياری از مشکلات را رفع 
کند.« او تأکيد کرد: »معنای جرم سياسی از لحاظ 
حقوق آیين دادرسی افتراقی آن است که برخورد با 
متهم با در نظر گرفتن تسهيلاتی صورت می گيرد؛ 
به عبارت دیگر محکوم به جرم در زمان بازداشت و 

حبس تسهيلات ویژه ای دارد. «

موافقان

محمد صدر: »اکنون بحث »مصلحت« مطرح است و در مجمع، نظر مثبت در مورد کنوانسيون پالرمو بيشتر از نظر منفی است.«

مجيد انصاری: »اگر پالرمو در مجمع به بن بست رسيد، به آرای عمومی مراجعه کنيم. در مسائل مهم اقتصادی، فرهنگی یا سياسی 
ممکن است قانون گذاری از طریق مراجعه مستقيم به آرای عمومی انجام شود. البته نوبت به اینها نمی رسد، ان شاءالله پالرمو در مجمع 

حل می شود.«

محسن مجتهد شبستری: »البته ما باید شرایط تحفظ را ذکر کنيم. مقررات بين المللی یک سری محاسن و یک  سری معایب 
دارد. آن مقرراتی که با شرع و قانون اساسی ما نمی خواند، شرط می گذاریم که اجباری در رعایت آنها نداریم. با لحاظ این تحفظ لوایح را 

می پذیریم، چون به مصلحت کشور بوده و برای دنيا هم خوب است.«

محمدرضا باهنر: »ما می توانيم CFT  را به صورت مشروط و تا آن جا که مخالف احکام اسلامی و قانون اساسی نباشد، بپذیریم، چراکه 
اگر به آن نپيوندیم، با تحریم ها و مشکلات بيشتری مواجه می شویم.« 

محمدرضا عارف: نگاه ما به معاهدات بين المللی این است که »حق تحفظ« برای خود قایل شویم.

مخالفان

پرویز داوودی: »در همين ماجرای FATF اگر کم کاری کنيم، آقایان می زنند و می برند، ما باید پرکاری و تلاش کنيم و اجازه ندهيم، 
حالا اگر کم کاری کنيم و این قرارداد بدتر از ترکمنچای را به ما تحميل کردند، ما مقصر هستيم و ربطی به مدیریت ارشد نظام ندارد. ما 

اجازه تکرار دوباره یک اشتباه را نمی دهيم.« 

احمد جنتی: »نمی دانم اینها به چه جرأتی این سند را محرمانه امضا کرده اند، اینها می خواهند به اسم مبارزه با پولشویی اطلاعات مالی 
و بانکی ما را به دشمن بدهند و به این شکل، خودتحریمی کنند. اگر این اتفاق بيفتد، باید فاتحه خيلی چيزها را بخوانيم. البته ان شاءالله 

جلوی اینها گرفته می شود و به خواست خداوند می روند و امضایشان را پس می گيرند.«

احمد توکلی: »درباره پذیرش FATF ابهام داشتم، اما بيانيه وقيحانه اروپا و شرایط تحقيرآميزش برای تجارت با ایران در اینستکس 
نشان داد در مقابل مستکبران، هرچه کوتاه بيایيم، طلبکارتر و گستاخ تر می شوند و پایانی هم ندارد. تجربه و منطق می گوید التماس از 

متکبر، معيشت را بر مردم تنگ تر خواهد کرد.«

مصطفی ميرسليم: »آمریکا ما را تحریم کرده و دیگران را وادار به تحریم ما می کند، اگر به معاهده »پالرمو« بپيوندیم، آمریکا از آن 
برای محاصره بيشتر ما استفاده می کند.« 

محمدباقر قاليباف: »این لوایح با حق شرط های مطروحه قابل دنبال شدن هستند، اما آن چه آنها را با مبانی و اساس انقلاب و نظام، با 
مشکلات و چالش های عظيم همراه می کند،FATF  است.«

احمد وحيدی: »دشمن زمانی  که مشاهده کرد نمی تواند با قطعنامه مانع پيشرفت هسته ای ما شود، مسائل هسته ای را هم جزیی از 
FATF قرار داد تا به وسيله اجبار در پذیرش آن، مانع پيشرفت ما شود و قدرت دفاعی کشورمان را کاهش دهد.«

حسين مظفر: »فضای مجمع نه به پالرمو است. پالرمو و CFT در مجمع تشــخيص با موانع جدی مواجهند و اعضای مجمع از 
توضيحات نمایندگان دولت قانع نشدند.«

سعيد جليلی: »آنهایی که مدافع پيوستن به پالرمو و CFT هستند، می گویند می خواهيم بهانه ها را کم کنيم! خب این مسيری است 
که شما یک بار طی کردید! چه تضمينی وجود دارد.«

لایحه پالرمو باز هم به رأی گيری نرسيد و به جلسه بعد مجمع تشخيص موکول شد

پست بالای پیامک های تهدید آمیز


